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Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra nauki i szkolnictwa wyższego Jaro-

sława Gowina 

Od dłuższego czasu gorącym tematem w dyskusji publicznej są plany reformy szkolnictwa wyższego. 

Ustawa, którą proponuje Ministerstwo Nauki i Szkolnictwa Wyższego, a której autorem jest Pan Premier, 

budzi wiele kontrowersji nie tylko wśród wykładowców akademickich, władz uczelni wyższych czy samo-

rządowców, ale coraz częściej również wśród studentów. 

W świetle nowej ustawy kwestie ewaluacji badań humanistycznych czy interdyscyplinarności będą regu-

lowane przez wprowadzenie rozporządzeń wykonawczych. Studenci zwracają uwagę na fakt związany z tym, 

że obecnie takie akty nie zostały wprowadzone, nie były konsultowane ze stroną studencką, a ich umiejsco-

wienie w proponowanych przepisach stworzy niepotrzebne zamieszanie. Po przeanalizowaniu treści projektu 

ustawy stwierdzają oni, że nie ma tam jasnych i precyzyjnych odniesień do aktów wykonawczych. Takie 

działanie może w znacznym stopniu utrudnić lub nawet sparaliżować prowadzenie przez nich działalności 

naukowej. 

Kolejne istotne zagrożenia, na które zwracają uwagę studenci to nieprofesjonalizm oraz błędna konstruk-

cja przepisów projektu ustawy. Obawiają się oni, że przedmiotowa ustawa, która ich zdaniem zawiera wiele 

luk prawnych, może być wykorzystywana do podejmowania działań mających na celu osłabienie jednych 

uczelni lub kierunków studiów na rzecz innych. Wyrażają oni głębokie zaniepokojenie w związku z niebez-

pieczeństwem sprzeciwienia się ideałom uniwersyteckim i podejmowaniu sprzecznych z nimi działań. 

Szanowny Panie Premierze, projekt ustawy o szkolnictwie wyższym, którego jest Pan autorem, nie przy-

służy się rozwojowi polskich uczelni wyższych, a co się z tym wiąże, nie wpłynie pozytywnie na rozwój pol-

skiej nauki, studentów oraz miejscowości, w których znajdują się ośrodki akademickie. Na proponowanych 

zmianach najwięcej stracą małe ośrodki, które poza mniejszym dofinansowaniem stracą również swą nieza-

leżność i integralność. 

Szanowny Panie Premierze, polscy studenci nie godzą się na ograniczanie ich możliwości rozwojowych, 

do których mają prawo zapisane w Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej. 

Zwracam się do Pana Premiera z prośbą o skierowanie projektu ustawy do konsultacji, również ze środo-

wiskami studentów. 

Proszę o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania: 

1. Czy Ministerstwo Nauki i Szkolnictwa Wyższego planuje przeprowadzenie konsultacji ze 

środowiskami studentów w sprawie przedmiotowego projektu ustawy? Jeśli tak, to proszę 

o podanie terminu i sposobu konsultacji. 

2. W jakim terminie kierowany przez Pana Premiera resort planuje przedstawić projekty 

rozporządzeń wykonawczych do poruszonych w powyższym oświadczeniu kwestii pracy 

naukowej? 

3. Czy Ministerstwo Nauki i Szkolnictwa Wyższego planuje przeprowadzenie zmian w projekcie 

ustawy, polegających na zniwelowaniu istniejących w nim luk prawnych tak, aby chronić interes 

studentów? 
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